
Erasmus în Ostrava, Cehia 

 
 Bună tuturor! Mă numesc Adria Papuc și vreau să vă împărtășesc 

experiența mea ca student Erasmus la University of Ostrava, Czech 

Republic. Eu și colega mea, Dorina Orfescu, am fost primele și singurele 

studente românce în semestrul de iarna 2022-2023, iar de la facultatea 

noastră, am fost prima generație de studenți care au participat în acest 

schimb de experiență. Neavând alte păreri din partea altor colegi de-ai 

noștri, noi două am ales Ostrava datorită programului lor în limba engleză. 

Odată înscrise, la scurt timp, secretara Erasmus din partea UoO ne-a 

contactat și ne-a rugat să ne alegem materiile la care dorim să participăm. 

Structura lor universitară este diferită de a noastră pentru că, începând cu 

anul 4, studenții participă la internshipuri (care durează câteva săptămâni 

fiecare) în spital.  

 În data de 19 septembrie am început facultatea, cu internship-ul de 

Oncologie. Pe tot parcursul semestrului, doctorii au fost darnici să ne 

arate cum se procedează în Cehia, ne-au arătat operații și totodată, au fost 

curioși să afle cum este sistemul medical românesc. Am fost surprisă să 

aud că unii dintre ei au vizitat România și nu le este străină țara! 

 Comunicarea cu secretara universității a fost una eficientă, aici pot 

să le acord nota 10! Noi ne-am cazat la un cămin privat unde am avut 

toate condițiile asigurate și costa 200 E. Alte optiuni de cazare erau în 

căminele celor de la Politehnică, care erau și ele renovate. Voluntarii de 

la ESN Ostrava s-au asigurat că avem tot necesarul și organizau 

săptămânal evenimente pentru a ne face să ne simțim bine. În legătură cu 

orașul Ostrava, nu pot să zic că m-a lăsat plăcut surprinsă. Ostrava este un 

oraș industrial, extins, universitar, dar nu îți oferă o varietate de activități 

extrașcolare. Opțiunile de distracție erau limitate la o străduță mică cu 

pub-uri, numită Stodolni. Avantajul de a fi localizat în Ostrava a fost că 

puteai să organizezi excursii în weekend-uri în Polonia (fiind aproape de 

graniță), Slovacia (Bratislava), Austria (Viena) și Ungaria (Budapesta).  

 În concluzie, experiența mea Erasmus a fost una deosebită pentru 

că am avut oportunitatea de a îmi face prieteni din toate colțurile lumii. 

Nu mi-ar fi trecut prin cap vreodată că voi avea atât de multe de învățat și 

recomand tuturor care cochetează cu ideea, să se înscrie în program! Sunt 

de părere că experiența Erasmus nu poate fi descrisă în cuvinte, doar 

trăită. Amintirile îmi vor rămâne mereu și se merită să îți ieși din zona de 

confort pentru că doar așa ne putem depăși limitele.  

În continuare, atașez niște poze din excursiile pe care le-am organizat și 

vă urez succes tuturor! 

 



  

 

 



 
 

 

 


